
      

 

Apeldoorn, 27 september 2023 

 

Schriftelijke vragen van de SGP voor het college van B&W over veiligheid van mens en dier 

in relatie tot het groeiend aantal wolven. 

 

Geacht college, 

 

Het aantal wolven neemt snel toe. Bijna wekelijks zijn er berichten over te lezen in de 

diverse media. Dieren in het buitengebied zijn hier vaak de dupe van. Inmiddels zijn er ook 

waarnemingen van wolven die in woonkernen komen. Vanuit zowel het onderwijs als de 

dorpen krijgt de SGP meerdere signalen dat inwoners zich zorgen maken.1  

De herintrede van de wolf wordt door sommige mensen als een mooie en welkome 

ontwikkeling gezien. Tegelijk zorgt de toename van het aantal wolven voor schade, onveilige 

gevoelens en onzekerheid. Diverse inwoners maken zich steeds meer zorgen over de 

veiligheid van mens en dier. Verschillende ouders durven hun kinderen niet meer alleen 

door de bossen te laten fietsen.  

De toename van het aantal wolven zorgen voor schade, onveilige gevoelens en onzekerheid. 

Vooral in Uddel zijn er recent weer een reeks incidenten geweest. De NOS meldde op 16 

september hier over.  Dierenarts Willem-Jan Last gaf richting de NOS aan dat hij meerdere 

keren in de week een gewond schaap moet afmaken, omdat de dieren te veel zijn 

aangevreten. Hij vindt dat er iets aan de wolf gedaan moet worden. "Dit loopt de spuigaten 

uit. Het is niet houdbaar om de wolf zijn gang te laten gaan."2  

Daarbij zijn de openbare veiligheid en een verantwoord natuurbeheer met een goede balans 

van groot belang. Dat is rentemeesterschap waar de SGP voor staat. Helaas is die balans nu 

weg. Het gemeentebestuur van Nunspeet heeft de provincie gevraagd om in een beperkt 

 
1 200 bezorgde Elspeters bijeen na dood 60 schapen - Omroep Gelderland (gld.nl) 
2 Onrust onder dierenhouders Elspeet om dode schapen, 'dit is niet houdbaar' (nos.nl) 

https://www.gld.nl/nieuws/8015241/200-bezorgde-elspeters-bijeen-na-dood-60-schapen
https://nos.nl/artikel/2490662-onrust-onder-dierenhouders-elspeet-om-dode-schapen-dit-is-niet-houdbaar


aantal gebieden tot beheer over te mogen gaan. “Wij vragen uw toestemming om in zeer 

beperkte mate beheer te kunnen toepassen in de landelijke gebieden waar incidenten 

hebben plaatsgevonden. (…) Concreet is ons (voorlopige) verzoek om met onmiddellijke 

ingang een half jaar (tot en met eind maart 2024) toestemming te verkrijgen om binnen het 

op een kaart gemarkeerde gebied beheer te mogen toepassen op wolven die zich binnen dit 

gebied ophouden.” 

 

Ondertussen groeit het aantal wolven. De genoemde problemen zullen naar verwachting 

dus toenemen. Volgens een bericht van de NOS op 27 september leven er inmiddels 7 

roedels wolven op de  Veluwe.3 Op Europees niveau is dit probleem ook aangekaart. SGP 

Europarlementariër Ruisen heeft hier vragen over gesteld. Ruissen kreeg in november een 

meerderheid van het Europees Parlement achter zich, met de oproep om de 

beschermde status te herzien. "Het moet makkelijker worden voor regio's om de roedels 

wolven beter kunnen beheren, ook voor een betere balans in de biodiversiteit in de natuur."4 

Daar wordt inmiddels werk van gemaakt.5  

 

Dat brengt de SGP-fractie tot de volgende vragen over de wolf en de risico’s en schade die 

dit dier veroorzaakt: 

- Welke nieuwe maatregelen zijn er, in samenwerking met het provincie en/of het Rijk, 

op gemeentelijk niveau mogelijk om de in te grijpen bij onveilige situatie voor 

mensen en/of vee (vooral schapen/moeflons)? 

- Is het college bekend met het schrijven van de gemeente Nunspeet ? 

- Is hier contact over geweest en ziet het college mogelijkheden om samen op te 

trekken met Nunspeet en eventueel andere omliggende gemeenten? Waarom wel of 

niet? 

- Is het college bereid om de provincie (en het Rijk) te vragen om beperkt beheer toe 

te staan? Welke motieven heeft het college hier voor? 

 
3 Nu negen wolvenroedels in Nederland, met samen minstens 39 welpen (nos.nl) 
4 SGP: goed dat Brussel status wolf wil herzien - SGP 
5 Pershoek | Europese Commissie (europa.eu) 

https://nos.nl/artikel/2492050-nu-negen-wolvenroedels-in-nederland-met-samen-minstens-39-welpen
https://eurofractie.sgp.nl/actueel/nieuws/status-wolf-herzien
https://ec.europa.eu/commission/presscorner/detail/nl/IP_23_4330


- Zijn naar het oordeel van het college de risico’s voor fietsers of wandelaars in het bos 

of op de heide toegenomen nu het aantal wolven groeit? En dezelfde vraag voor 

hobby- en kleinvee.  

 

Met vriendelijke groet, 

 

Jan Kloosterman  

SGP  
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